
Protokół Nr X/19
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 27 czerwca 2019r.

X Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego przewodniczył 
Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 27 czerwca 2019 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 17:46 tego samego 
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 18 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Radni nieobecni na sesji:

- Joanna Kalus-Grzegorzek
- Damian Kiecka
- Lechosław Łukasik

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu.

1. Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 18 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radnego Adama Muras oraz Radnego 
Stanisława Wycisło.

Głosowano w sprawie:
powołania Komisji Uchwał i Wniosków. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik

Przewodniczącą Komisji został Radny Adam Muras.



2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Nie zgłoszono wniosków dotyczących zmiany porządku obrad.

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z IX Sesji 
Rady Miejskiej
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki

4. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym
Radni poruszyli następujące sprawy:

 etap realizacji zadania budowa oczyszczalni ścieków oraz budowa rurociągu z 
oczyszczalni ścieków w Centrum do oczyszczalni w Zawiści,

 przebudowa ul.Matejki,
 możliwość korzystania z murawy stadionu przy ul.Bukowina przez działające na 

terenie miasta stowarzyszenia, 
 remont boiska przyszkolnego w Zawiści,
 etap zadania dotyczącego budowy obiektu sanitarno-szatniowego przy obiekcie 

sportowym na ul.Bukowina,
 naprawa boisk przy Szkole Podstawowej Nr 1 w Orzeszu,
 etap realizacji zdania budowa centrum przesiadkowego oraz zmiana lokalizacji Punktu

Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych,
 poprawienie nawierzchni drogi dojazdowej do obecnej lokalizacji PSZOK-u,
 pojawiające się przykre zapachy związane z funkcjonowaniem oczyszczalni ścieków 

w Centrum,
 niestaranny sposób wykonywania remontów bieżących dróg,
 wydana przez Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Katowicach decyzja o 

środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia polegającego na 
udostępnieniu i zagospodarowaniu złoża węgla kamiennego „Żory-Suszec 1” w 
granicach projektowanego obszaru górniczego „Orzesze”.

5. Debata nad raportem o stanie gminy
Przewodniczący poinformował, że zmiana ustawy o samorządzie gminnym wprowadziła 
konieczność przedłożenia przez burmistrza radzie raportu o stanie gminy obejmującego 
podsumowanie działalności w roku poprzednim. Dodał, że ustawa zobligowała również do 
przeprowadzenia nad tym raportem debaty, w której mogą wziąć udział mieszkańcy 
zgłaszając wcześniej wniosek poparty podpisami 50-ciu mieszkańców. Wyjaśnił, że taki 
wniosek w terminie ustawowym przez mieszkańców nie został zgłoszony, w związku z czym 
w obecnej debacie mogą wziąć udział tylko radni. 

Na wstępie głos zabrał Burmistrz Miasta, który zwrócił uwagę na kilka najważniejszych 
aspektów opisanych w raporcie o stanie Miasta Orzesze za rok 2018. Treść Raportu stanowi 
załącznik Nr 1 do protokołu. 

W ramach przeprowadzonej debaty radni zadali pytania dotyczące:
 określenia na terenie miasta obszarów zdegradowanych, na których prowadzone będą 

działania rewitalizacyjne,
 zadań uwzględnionych w Lokalnym Programie Rewitalizacji Miasta Orzesze,
 programu usuwania azbestu.



Wobec braku innych pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w
sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Orzesze.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik

6. Absolutorium
- rozpatrzenie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu,  sprawozdania  finansowego,

informacji o stanie mienia gminy
Przewodniczący  Rady poinformował,  że  Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  pozytywnie
zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu za 2018 rok wraz z  informacją o stanie
mienia komunalnego oraz sprawozdanie finansowe za 2018 rok Miasta Orzesze.   

Skarbnik Miasta omówiła najważniejsze elementy dotyczące realizacji budżetu za 2018 rok.
Przedstawiła główne wydatki majątkowe oraz bieżące, a także zadania, które zostały w 2018
roku  zrealizowane.  Dodała,  że  pomimo  zaplanowanego  w  budżecie  kredytu  nie  było
konieczności jego zaciągania.

 -    odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej
Przewodniczący odczytał  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  o  udzielenie  Burmistrzowi  Miasta
Orzesze absolutorium z wykonania budżetu za rok 2018 – załącznik Nr 2 do protokołu. 

- odczytanie opinii RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu i o wniosku Komisji
Rewizyjnej w sprawie absolutorium

Przewodniczący odczytał Uchwałę  Nr 4200/V/64/2019 z dnia 18 kwietnia 2019r. V Składu
Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Katowicach  w  sprawie  opinii  o
przedłożonym przez Burmistrza Miasta Orzesze sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018
rok wraz  z  informacją  o  stanie  mienia  komunalnego  (załącznik  Nr  3  do  protokołu)  oraz
Uchwałę Nr 4200/V/89/2019 z dnia 29 maja 2019r. V Składu Orzekającego Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Katowicach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady
Miejskiej Orzesze (załącznik Nr 4 do protokołu).

- głosowanie  nad  projektem  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Orzesze za 2018
rok

Wobec braku pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 



sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Orzesze za 2018 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik

- głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi
Miasta za 2019 rok

Wobec braku pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2018 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik

Przewodniczący w imieniu całej Rady złożył Burmistrzowi gratulacje z okazji uzyskanego
absolutorium. Podziękował za sprawne prowadzenie finansów gminy w 2018 roku. 

Burmistrz  w  imieniu  swoim  oraz  wszystkich  pracowników  podziękował  za  udzielone
absolutorium  i  okazane  zaufanie.  Powiedział,  że  pozytywnie  zaopiniowany  budżet  jest
zarówno  oceną  burmistrza  jak  i  rady,  gdyż  wszyscy wspólnie  decydują  o  losach  miasta.
Stwierdził, że podziękowania należą się również Radnym poprzedniej kadencji. 

7. Uchwały

a) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3



Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik

b) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2019 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Skarbnik Miasta p.Iwona Burszka omówiła proponowane do budżetu zmiany, co 
zamieszczone jest w załączniku Nr 5 do protokołu.

Radny Piotr Szola stwierdził, że kupno obiektu Domu Towarowego jest decyzją nietrafioną ze
względu na zbyt wysoką cenę i konieczność zaciągnięcia na ten cel kredytu. Dodał, że obiekt 
będzie wymagał gruntownego remontu lub też wyburzenia, a za kwotę 2.500.000zł można by 
było w mieście wybudować kilka boisk i wyremontować drogi.   

Burmistrz wyjaśnił, że stan techniczny budynku nie jest aż tak zły i jest to obiekt w centrum 
miasta, który mógłby pełnić funkcje kultury. Dodał, że jeżeli nie będzie zainteresowania 
kupnem tego budynku cenę będzie można negocjować.  
 
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2019 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kurasz, Jan
Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, 
Stanisław Wycisło
PRZECIW (1) Piotr Szola
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Wojciech Dudek, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian Mrowiec, Adam 
Ratka, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (3) Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik

c) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej 
przy ul.Rynek
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Radny Piotr Szola zaapelował do Radnych, aby nie wyrazić zgody na nabycie obiektu Domu 
Towarowego.



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej przy 
ul.Rynek. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (11) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kurasz, Jan
Mach, Michał Macioszek, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Stanisław Wycisło
PRZECIW (2) Wojciech Dudek, Piotr Szola
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Grzegorz Kaczmarczyk, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, 
Adam Ratka, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (3) Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik

d) Podjęcie uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Piotr Szola
NIEOBECNI (3) Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik

e) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej przy
ul.Skośnej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Odpadów Komunalnych p.Tomasz Szier 
poinformował, że zbycie dotyczy poszerzenia sąsiadującej nieruchomości, celem polepszenia 
jej warunków.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej przy 
ul.Skośnej. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4



Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (4) Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Spendel

f) Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości gruntowych stanowiących układ 
komunikacyjny - ul.Gołębia
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Odpadów Komunalnych p.Tomasz Szier 
poinformował, że nieodpłatne nabycie dotyczy układu komunikacyjnego stanowiącego 
przedłużenie ul.Kilińskiego w Gardawicach.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej nabycia nieruchomości gruntownych stanowiących układ 
komunikacyjny - ul.Gołębia. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (4) Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Spendel

g) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
położonej przy ul.Gostyńskiej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Odpadów Komunalnych p.Tomasz Szier 
poinformował, że dzierżawa dotyczy działki w Zgoniu na cele dojazdu do nieruchomości.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 
przy ul.Gostyńskiej. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4



Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (4) Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Spendel

h) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części 
nieruchomości położonej przy ul.Bukowina
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Odpadów Komunalnych p.Tomasz Szier 
poinformował, że uchwała dotyczy przedłużenia dzierżawy terenu na kolejne 10 lat pod 
lokalizację wieży telefonii komórkowej. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości 
położonej przy ul.Bukowina. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (4) Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Spendel

i) Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin
zajęć nauczycieli niewymienionych w art.42 ust.3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 roku 
Karta Nauczyciela zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez 
Miasto Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Kultury, Oświaty, Turystyki, Rekreacji i Sportu. Dodał, że konieczność ponownego podjęcia 
uchwały wynika z faktu zakwestionowania przez Wydział Nadzoru Prawnego Wojewody 
zapisu dotyczącego wejścia uchwały w życie. Przedstawił protokół z dnia 21 czerwca 2019r. z
przeprowadzonych konsultacji w celu poznania opinii organizacji pozarządowych i 
podmiotów, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w sprawie:

 określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 
niewymienionych w art.42 ust.3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 roku Karta 
Nauczyciela zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto 
Orzesze,



 zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć dyrektorom i wicedyrektorom oraz nauczycielom pełniącym inne stanowiska 
kierownicze w publicznych szkołach (zespołach) i przedszkolach prowadzonych przez
Miasto Orzesze.

Protokół stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć
nauczycieli niewymienionych w art.42 ust.3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 roku Karta 
Nauczyciela zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, 
Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (4) Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik, Jan Spendel

j) Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorom i wicedyrektorom oraz nauczycielom
pełniącym inne stanowiska kierownicze w publicznych szkołach (zespołach) i 
przedszkolach prowadzonych przez Miasto Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Kultury, Oświaty, Turystyki, Rekreacji i Sportu.

Radny Grzegorz Kaczmarczyk zauważył, że zaproponowana zniżka godzin nie jest dobrym 
rozwiązaniem, gdyż dyrektor w szkole jest również nauczycielem i jeżeli tej zniżki godzin 
jest za mało to nie ma kiedy zająć się dziećmi, bo jest ciągle odrywany. 

Przewodniczący zwrócił uwagę, że zgodnie z informacją przekazaną przez Naczelnika 
Wydziału Edukacji na Komisji Kultury, Oświaty, Turystyki, Rekreacji  i Sportu sprawa była 
analizowana w gronie dyrektorów i nie było do tej kwestii uwag.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorom i wicedyrektorom oraz nauczycielom 
pełniącym inne stanowiska kierownicze w publicznych szkołach (zespołach) i przedszkolach 
prowadzonych przez Miasto Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (8) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Krzysztof Giel, Joanna Kurasz, Jan Mach, Adam 
Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel



PRZECIW (8) Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Grażyna 
Matuszczyk, Adam Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Michał Macioszek, Damian Mrowiec
NIEOBECNI (3) Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik

W związku z wynikiem głosowania Przewodniczący poinformował, że uchwała nie została 
podjęta.

k) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 
oraz granic obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto 
Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Kultury, Oświaty, Turystyki, Rekreacji i Sportu. Wyjaśnił, że uchwała musi być ponownie 
podjęta ze względu na uwagę Wydziału Nadzoru Prawnego Wojewody dotyczącą 
nieprecyzyjnego określenia miejsca szkoły.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych oraz 
granic obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik

l) Podjęcie uchwały w sprawie apelu o podjęcie przez Rząd RP skutecznych działań 
wpływających na poprawę jakości powietrza w Polsce
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej apelu o podjęcie przez Rząd RP skutecznych działań 
wpływających na poprawę jakości powietrza w Polsce. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik



m) Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu dla przygotowania wyboru ławników
do Sądu Okręgowego w Katowicach i Sądu Rejonowego w Mikołowie
Przewodniczący poinformował, że w październiku Rada Miejska musi dokonać wyboru 
ławników spośród kandydatów, którzy mogą być zgłaszani do 28 czerwca br. Dodał, że 
zgłoszone kandydatury zgodnie z ustawą muszą być zaopiniowane przez Zespół powołany w 
drodze uchwały Rady. Poprosił o zgłaszanie kandydatur.

W skład zespołu zgłoszono następujące osoby: p.Marzena Nowak, p.Jolanta Szubert, p.Jan 
Mach, p.Rajmund Gazda, p.Michał Macioszek.

Przewodniczący poprosił Komisję Uchwał i Wniosków o wpisanie zgłoszonych osób do 
uchwały i odczytanie. Odczytaną uchwałę poddał pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej powołania Zespołu dla przygotowania wyboru ławników do 
Sądu Okręgowego w Katowicach i Sądu Rejonowego w Mikołowie. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik

8. Zatwierdzenie planów pracy Komisji
W związku z brakiem uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie plany pracy komisji.

Głosowano w sprawie:
Zatwierdzenia planu pracy Komisji Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia
Gminy. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik

Głosowano w sprawie:
Zatwierdzenia planu pracy Komisji Kultury, Oświaty, Turystyki, Rekreacji i Sportu. 



Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik

Głosowano w sprawie:
Zatwierdzenia planu pracy Komisji Ładu i Porządku oraz Przestrzegania Prawa. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, 
Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (3) Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Lechosław Łukasik

9. Wolne głosy
1/ Radni poruszyli tematy dotyczące:

 współpracy miasta z piłkarskim klubem Górnik Zabrze, która może być dla miasta 
promocją bez nakładów finansowych, 

 braku zacienienia chodnika przy ul.Bukowina po dokonanej wycince drzew,
 rozważenia możliwości postawienia ławek na trasie chodnika przy ul.Bukowina, 

celem zapewnienia miejsca odpoczynku dla starszych pieszych,
 koniczności wykoszenia trawy i usunięcia chwastów na trybunach stadionu miejskiego

przy ul.Bukowina.
Przewodniczący zaproponował, aby tematem współpracy miasta z piłkarskim klubem zająć 
się na komisji.

2/ Radny Krzysztof Giel poinformował, że złożył pisemne zapytanie dotyczące zbiornika 
przeciwpożarowego znajdującego się w Królówce przy ul.Czarneckiego.

3/ Burmistrz poinformował, że Polska Grupa Górnicza w ramach współpracy z gminami 
proponuje gratisowo zabudować na wskazanym przez gminę terenie urządzenia na placu 
zabaw. Dodał, że po rozpoznaniu tematu proponuje się te urządzenia zabudować na placu 
zabaw przy Przedszkolu w Zawiści. W związku z pytaniem wyjaśnił, że nie można wskazać 
np. boisk, gdyż proponowane są konkretne urządzenia przeznaczone właśnie na plac zabaw.



4/ Z udziałem przedstawicieli Stowarzyszenia Miłośników Miasta Orzesze przeanalizowano 
sprawę wniosku Stowarzyszenia o użyczenie działki, na której kiedyś znajdował się cmentarz.

Przewodniczący zaproponował przeanalizowanie tematu przez Komisję Ładu i Porządku oraz
Przestrzegania Prawa, celem zapoznania się z materiałami historycznymi będącymi w 
posiadaniu Stowarzyszenia.

5/ Obecny na posiedzeniu mieszkaniec wyraził swoje niezadowolenie wobec braku zgody 
Rady Miejskiej na transmitowanie obrad komisji.

6/ Przewodniczący przedstawił pismo Spółdzielni Mieszkaniowej „Razem” dot. wywozu 
odpadów wielkogabarytowych. Zwrócił się o przesłanie Spółdzielni harmonogramu odbioru 
tych odpadów. Dodał, że na zebraniach z mieszkańcami często poruszana jest kwestia 
ustalonej ceny za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych.

7/ Przewodniczący:
 poruszył kwestię okresu obowiązywania umowy dzierżawy budynku blaszanego 

zlokalizowanego przy Miejskim Ośrodku Kultury,
 przedstawił imiona i nazwiska nowo wybranych sołtysów w Zawiści, Królówce, 

Woszczycach, Zgoniu i Zazdrości,
 poinformował, że dnia 04.07.2019r. o godz. 15.00 w Urzędzie odbędzie się spotkanie 

z sołtysami.

10. Zamknięcie Sesji
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
zamknął X Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za przybycie. 

                         Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak                        mgr inż. Jan Mach

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


	Wobec braku pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały.

